
MENIGHEDSRÅDSMØDE, VEJLBY MENIGHEDSRÅD  
Tirsdag den 26. marts 2023 

Til stede: 
Jette Andersen, Else Kragelund Holt, Jytte Thorsted, Henrik Klindt-Jensen, Connie Hjortshøj, 
Johannes Raben-Beck, Tom Søndergaard, Eva Ryberg, Niels Sander Wienke, Charlotte 
Rønhoff 

Afbud fra:  
Carl-Otto Johansen, Ane Bonderup 
 
Desuden deltog: 
Else Marie Jepsen, Claus Borch og Tine Kau Andersen (ref.) 

 

Sager til beslutning 
 

Referat 

1.  Regnskab 2023 Vejlby Menighedsråd godkendte regnskabet 
mrk.  Vejlby Sogns Menighedsråd,  
CVR-nummer 36621915, Regnskab 2023, 
afleveret den 21-03-2024 10:56 
 

2. Skal vi fortsætte med stofstykker i stedet 
for papirservietter (oplæg v. Eva) 
 

Det aftales at vi skifter til stofstykker i en  
etårig periode. Derefter evalueres ordningen 
i forhold til pris og anvendelighed. 
Der opsættes standere i to køkkener og fire i 
graverhuset udover de tre vi har i forvejen. 
 

Sager til orientering 
 

Referat 

3. El-ladestandere på kirkens P-plads (Eva 
orienterer) 
 

Vi skal have én ladestander placeret på P-
pladsen ved sognegården. Den kan placeres 
ved diget i samme afstand som el-masterne 
og vælges i et neutralt design, så den ikke 
skæmmer pladsen.  
Eva anbefaler en stander fra Clever og 
indhenter tilbud. 
 

4. Nyt fra præsterne 
 

- 

5. Nyt fra kontaktpersonen 
 

Jette orienterede om indstilling af gartner til 
stillingen på kirkegården. 

6. Nyt fra udvalgene 
 

Kirkegårdsudvalget: Else-Marie orienterede 
om henvendelse fra foreningen ”Aarhus ser 



grønt” til kirkegården om lån af et stykke jord 
på plænen mellem sognegården og 
gymnasiet til fælleshaver. Udvalget arbejder 
videre med projektet og det skal godkendes 
på næste menighedsrådsmøde. 
Eva orienterede: Henvendelse fra Dansk 
Ornitologisk forening. Forslag om at give 
mulighed for redekasser til mursejlere i 
klokketårnet. Teknisk skole kan spørges i 
forhold til at bygge kasserne. Det aftales at 
Eva spørger stiftet om lov. 
Eva orienterede om projekt igangsat af 
provstiet om at lave en ”bioblitz” på Vejlby 
Kirkegård dvs. en optælling af arter på 
kirkegården i løbet af 24 timer. Aarhus 
Universitet og Naturhistorisk museum stiller 
med eksperter. Det skal foregå den 14/15 
september. 
Møde i aktivitetsudvalg 17. april 
Claus: Orienterede om babysalmesang, 
hvor der har været så stor søgning at der er 2 
hold her i foråret. 
 

7. Nyt fra medarbejderne 
 

Else-Marie: der er klippet hæk og plantet 
forårsblomster 
Claus. Der har været orgelstemmer. 
Indenfor de næste fire år bør orgelet 
hovedrengøres. Det besluttes at Claus 
indhenter et overslag over prisniveau. 
 
Tine: Kirkeblade: Der kan spares en del på 
udsendelse af kirkeblade efter vi har gjort 
opmærksom på at det også kan modtages 
som e-mail. 
Ved næste MR-møde tages et billede af MR 
som kan sættes på forsiden af kirkebladet. 
Else sørger for fotograf. 
 

8. Eventuelt 
 

Niels fortalte om kalkpuds som er faldet ned 
i kirken. Kirkeværgen er på opgaven. 
Henrik: Der skal være en alba som passer til 
hver af præsterne. Charlotte skal have en 
ny. 
Else: orienterede om webinar om præsters 
psykiske arbejdsmiljø udbudt af 



Landsforeningen af Menighedsråd. Link 
udsendes sammen med referatet fra MR-
mødet. 
Jette orienterede fra seneste møde med 
provstiudvalget. Referat udsendes sammen 
med referat fra menighedsrådsmøde. 
Claus: Anne Henriksen har brug for kode og 
nøgle til kirken i forbindelse med 
babysalmesang om mandagen. 
 

9. Næste menighedsrådsmøde 
       

Tirsdag den 30. april 

 

Referatet er godkendt af de tilstedeværende rådsmedlemmer 

 

 


